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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 5

Núm.: 4/2022
Caràcter: ORDINÀRIA
Data: 28 de novembre de 2022
Horari: De 18 h a 20,00 h
Lloc: Centre Cívic Avel·lí Estrenjer

Hi assisteixen:

Patrícia Reche Martínez Presidenta

Carlota Menéndez Plans Representant Grup Municipal PSC

José Miguel Sanz Martínez Representant suplent AV Torrent d'en Pere Parres

Antonio Amate Martínez AV Can Boada del Pi

Marta Cortadas Camats AS d'entitats educatives

Mikel Berga Roca AS d’entitats de lleure

Montserrat Lao Gómez AS d’entitats socioassistencials

Ramón Costa Palet Representant AS d'entitats socioassistencials

Membres excusats:

Juan Alfonso Fagundez Mezquita Representant AV Casc Antic Can Boada

Laura Poyatos Sánchez Grup Municipal Tot per Terrassa

Assumpció Solé Sala Representant AV Sant Pere

Alfonso Morales Herrerias Representant AS d'entitats de gent gran

Jaume Casas Ortega Veí barri Can Boada Casc Antic

Jose Francisco Navajas Adán Representant AV Grupos de Gibraltar Lluís Companys

Salvador Esquius i Argilés Representant AV Can Roca

Membres absents:

Xavier Tardà Masssana Representant AV Can Gonteres

Sergi Sánchez Caro Veí barri Can Gonteres
Ivonne Ortiz de Zarate Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Luis García Mullor Representant AV Pla del Bon Aire

Arturo Sánchez Carretero Grup municipal ERC-MES

Jennyfer Sánchez Hernández Representant AV El Molinot

Julia Jiménez Jurado AS d’entitats culturals

També hi assisteixen:

Isaac Albert i Agut Tinent d'alcalde Àrea de Serveis Generals i Govern Obert

David Garcia Castelló Director de serveis de Serveis econòmics
Emília Andreu Almécija Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i Govern 

Obert
Miquel Àngel Gamell Director de serveis Tributaris

Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana
Isabel Fernández Lázaro Secretària
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Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 26 de setembre.
2. Presentació de pressupost municipal per a l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i
Agut.
3. Informacions de Presidència.
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania.

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta Consell Municipal del dia 26 de setembre de 2022

Obre la sessió la presidenta del Consell la senyora Patrícia Reche Martínez i pregunta si hi ha
alguna esmena a fer a l’acta de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no hi
ha cap, s’aprova  l’acta.

2. Presentació del pressupost municipal per a l'any 2023, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr.
Isaac Albert i Agut

La Sra. Patrícia Reche presidenta del Consell, dona pas al segon punt de l'ordre del dia dona la
benvinguda al Sr. Isaac Albert (Tinent d'alcalde de l' Àrea Serveis Generals i Govern Obert) que
va procedeix a l'exposició d'aquest punt.

El Sr. Isaac Albert explica que hi ha dos objectius clars en el pressupost del 2023 i que són el
de sostenibilitat i el de consolidació. S’ha pres la decisió de no incrementar la pressió fiscal
malgrat l'increment de l’IPC i de la inflació i això vol dir que els ingressos propis en principi no
augmenten. La consolidació té a veure amb els projectes de transformació de la ciutat amb la
idea de consolidar totes les polítiques que s’han dut  a terme durant  el mandat. Diu que la
sostenibilitat passa perquè la situació econòmica no repercuteixi en la ciutadania.

Continua el Sr. Isaac Albert diu que venim d’un pressupost del 2022 amb un import de 215,73
milions d’euros dels quals 4,3 milions d’euros van quedar com a no disponibles. Es va aprovar
un  pressupost  d’inversions  de  19,3  milions  d’euros,  les  societats  municipals  tenen  un
pressupost de 45,4 milions d'euros i tot això suposa un pressupost consolidat de 280,4 milions
d’euros. Explica que durant l’any es va poder aplicar un superàvit de 8,5 milions d’euros. Pel
que fa als Next Generation, explica que l’Ajuntament s’ha presentat a diferents convocatòries
d’aquests fons europeus i els que han arribat al 2022 s’han estat treballant.

Pel que fa a l’any 2023, diu que s'està treballant amb un import  total de 225 milions d’euros.
Explica que s’aprovaran unes inversions de 22 milions d’euros esperant l’impacte dels Next
Generation. Remarca que partiran d'aquests 12,9 milions d’euros que son recursos propis però
que  si  es  sumen  les  inversions  provinents  d’aquests  fons  europeus  ens  podem situar  en
aquestes xifres de 21 milions d’euros. El pressupost de les societats municipals passa  a 51,4
milions d’euros i això fa un import consolidat de 298,4 milions d’euros. El Sr. Isaac Albert diu
que el pressupost creix en ingressos però també en despesa.

Continua el Sr. Isaac Albert i explica, en referència a les ordenances fiscals del 2023 que hi ha
increment  zero  tant  dels  tipus  impositius  com  dels  coeficients  i  per  tant  no  augmenta  la
fiscalitat. Informa que aquest any 2023 entrarà en funcionament un gestor tributari que acabarà
impactant d’una forma molt positiva en la ciutadania per què facilita el pagament i genera un pla
personal de pagament  que permetrà  gestionar els seus tributs d’una forma personalitzada.
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Informa que s’han dut a terme millores tècniques en l’àmbit de les bonificacions i les comunitats
energètiques, del patrimoni, dels comptadors de l’aigua, de la tinença d’animals de companyia
etc que no tenen cap impacte en els rebuts.

A continuació, explica que el recurs més important d’un ajuntament és l’IBI amb una recaptació
de 61 milions d’euros. La participació en els impostos de l’Estat (PIE) son 65 milions d’euros.
Altres aportacions d’altres administracions (Generalitat de Catalunya i Diputació) suposen 27
milions d’euros. Taxes i preus públics amb un import de 38 milions d’euros. L’impost de vehicle,
9 milions d’euros. L’ impost d’activitats econòmiques (IAE) 9 milions d’euros. La plusvàlua 7
milions i mig d’euros. Recorda que amb aquest impost abans es recaptaven 12 milions d’euros.
L’impost de construccions (ICIO) suposa gairebé 6 milions d’euros. Aquests són els ingressos
principals de l’Ajuntament que fa un total de 225 milions d’euros. Explica el Sr. Isaac Albert que
gairebé un 59% són ingressos propis i per tant depenen de les nostres dedicions i un 41% de
participació d'ingressos de l’Estat i d’altres administracions. Continua el Sr. Isaac Albert i explica
les principals taxes i preus públics que suposen gairebé 38 milions d’euros. En referència a la
taxa de residus,  el  Sr.  Isaac Albert  posa de manifest  que aquesta taxa ha de tendir  i  s’ha
d’acostar a cobrir el cost real del servei i cada any estem més lluny del cost real del servei i en
aquest moment estem al voltant del 55% del cost real. La recollida de residus a la ciutat té un
cost de gairebé de 26 milions d’euros, dels quals només en recaptem 13 milions i la resta surt
de la recaptació general que no cobreix la taxa.

Continua el  Sr.  Isaac Albert  i  explica que al  pressupost  del  2023 tenim la problemàtica de
l’increment de la despesa amb un increment de 17 milions d’euros. Si ingressem 9 milions més
però tenim una despesa de 17 milions més, això vol dir que tenim 8 milions d’euros que hem
d’interioritzar  dins del  pressupost  i  això ens condiciona i  ens complica a l’hora de prendre
decisions.  Explica  que  aquest  augment  dels  ingressos  prové  dels  5,2  milions  d’euros
d’ingressos propis, menys 4,5 milions d’euros de la plusvàlua, dels 2,2 milions de les PIE i dels
6,4 milions d’euros d’ingressos d’altres administracions. Aquests últims explica que es tracta
d'ingressos molt finalistes. D’aquest 6 milions d’euros, 2,2 milions van destinats a la gratuïtat de
les  escoles  bressols  i  4,2  milions  d’euros  venen  condicionats  pel  Contracte  Programa  de
Serveis Socials.

En referència a l’increment de la despesa, diu que moltes de les coses que genera aquest
increment  són  coses  que  no  depenen  directament  de  l’Ajuntament  com  poden  ser  els
subministraments amb un increment de 4 milions d’euros sobre el pressupost a l’any 2022. Pel
que fa a la càrrega financera, informa que s’han apujat els tipus d’interès i hem de pressupostar
2,2 milions més de càrrega financera.  Per altra banda, quan els pressupostos generals  de
l’Estat aproven l’increment de retribucions salarials, això ens impacta en 5,5 milions d’euros.
Explica  el  Sr.  Isaac  Albert  que  també  hi  ha  dedicions  polítiques  com  la  consolidació  de
polítiques i de serveis que suposa un augment de 3 milions d’euros. Diu que aquí hi ha temes
de neteja i de transport que impacten en aquest sentit. Hi ha el compromís de finalitzar l’any
amb una plantilla  de la policia municipal  de 300 efectius. Al 2022 es va prendre la decisió
d’augmentar en 46 agent més la plantilla de la policia municipal, al 2023 han d’entrar entre 15 i
20 nous agents, amb un impacte econòmic de 1,6 milions d’euros. 

Continua el Sr. Isaac Albert i explica en referència a la distribució del pressupost ordinari que
40,45 milions van destinats al servei públic en concret el projecte de desplegament territorial,
optimitzar  serveis  i  empreses  municipals.  En  l’àmbit  de  l’espai  públic  i  sostenibilitat  es
destinaran  86,99  milions  d’euros  destinats  a  la  millora  de  la  seguretat,  la  neteja,  la
transformació energètica i polítiques de sostenibilitat. 22,7 milions d’euros destinats a promoció
econòmica  i  projecció  de  la  ciutat.  Esports  i  cultura,  turisme  innovació  i  audiovisual  i
dinamització comercial. En l’àmbit dels drets socials es destinaran 34,23 milions d’euro. L’àrea
de cicles de la vida es dota de 28,75 milions d’euros enfocats a l’escolarització i a la lluita
contra la segregació escolar. 

Continua el Sr. Isaac Albert i en l’apartat d’inversions explica que es disposa d’uns 22 milions
d’euros dels quals 13 milions provenen de recursos d’altres administracions i de recursos propis
i  els  altres  9  milions  provenen  dels  fons  europeus  Next  Generation.  Informa  que  hi  ha
inversions en el servei públic en concret en desenvolupament informàtic, en els equipaments
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municipals i en l'accessibilitat dels espais públics. En espai públic i sostenibilitat, inversions en
actuacions al territori, en manteniment i en rieres. En l’àmbit de promoció econòmica i projecció
de la  ciutat  es faran inversions  en l’àmbit  dels  polígons,  mercats,  equipaments esportius  i
culturals i l’Antic Ajuntament. En drets socials s’aposta per l’habitatge i l’accessibilitat de la via
pública. En cicles de la vida s’actuarà en equipaments educatius i equipaments de joventut.

En referència al  Next  Generation,  el  Sr.  Isaac Albert  explica que en l’àmbit  de turisme del
modernisme industrial  hi  ha un projecte de 4,3  milions d’euros amb una subvenció  de 4,3
milions d’euros, explica que encara no hi ha una resolució però som optimistes en aquest sentit.
Posa de manifest que això està bé per que hi han convocatòries que tot i que et donin un part
del projecte, l’Ajuntament ha d’aportar una altra part i això condiciona el pressupost. En l’àmbit
de rehabilitació d’edificis hi ha diferents projecte en marxa, Un és l’Antic Ajuntament que ha
estat atorgat amb un projecte de 950.000 euros i una subvenció de 647.000 euros. Hi ha un
altre en marxa amb un projecte de 7,5 milions d’euros amb una subvenció de 3 milions d’euros
al  Vapor  Cortés.  Pel  que fa  a les rieres,  informa que aquest  ha estat  denegat.  En l’àmbit
d’agenda urbana s’ha atorgat amb resolució definitiva amb un import de 250.000 euros. En
l’àmbit  de  transformació  digital  i  modernització  de  l’administració  s’ha  atorgat  amb  un
pressupost de 1,3 milions d’euros i una subvenció de 832.000 euros. Pel Netx Generation de
zones de baixes emissions l’Ajuntament es va presentar a dues convocatòries, una ja ha estat
atorgada amb un projecte de 12,7 milions i una subvenció de 8,9 milions amb molt impacte a la
via pública i un segon que s’ha presentat però que encara no hi ha resolució definitiva per un
import  del  projecte  de  11  milions  d’euros,  del  qual  s’han  sol·licitat  7  milions  d’euros  de
subvenció i l’aportació municipal serà de 3 milions i mig d’euros. Recorda que són gairebé 40
milions d’euros d’inversions en fons europeus i és molt important perquè l’Ajuntament té una
capacitat de fer entre 40 i 50 milions d’euros d’inversió en un mandat de quatre anys.

Finalment el Sr. Isaac Albert informa que s’ha presentat la proposta als Consells Municipals de
Districte, s’han fet les audiències públiques i s’ha fet reunions amb els agents socioeconòmics
de la ciutat. La idea és aprovar el pressupost al Ple extraordinari del 30 de novembre perquè
puguin entrar en vigor l’1 de gener de 2023.
 
Un cop finalitzada la presentació, el president obre el torn de preguntes

Pren la paraula la Sra. Carlota Menéndez i mostra el seu desacord amb el Sr. Isaac Albert quan
diu que el pressupost és obert perquè els pressupostos es tanquen perquè desprès totes les
desviacions s’han de justificar. Afegeix la Sra. Carlota Menéndez que es tanca un pressupost
on l’increment de despesa és més gran que l’increment d'ingressos i això vol dir que hi hauran
serveis o empreses que rebran menys diners dels que els hi toca. Eco-Equip rebrà 3 milions
d’euros menys per fer la seva tasca i pregunta si considera que Terrassa és una ciutat que està
neta i si cal fer alguna cosa per millorar-la. El Centre d’Atenció d’Animals tancarà amb dèficit,
igual que Eco-Equip. Pregunta com es pensa equilibrar la balança entre una cosa i l’altra. Per
altra  banda diu  que és cert  que les despeses augmenten molt,  que és cert  que hi  ha un
increment salarial, però vol posar de manifest que a les despeses de Capítol 1 dels salaris de
l’equip de direcció i de coordinació d’àrees s’ha incrementat des de el 2019 un 67%, el que
suposa un increment de 3,5 milions d’euros. Afegeix que no està en contra d'incrementar àrees
o incrementar despesa si es veu l’efecte de cara a la ciutat.
 
Pren la paraula el Sr. Mikel Berga i diu que el tema dels subministraments hi ha una tendència
a l’alça i que aquesta situació es mantindrà. Comenta que s’ha dit que s’ha pressupostat un
70% del que s’ha gastat aquest any i pregunta quines mesures s’estan prenent per rebaixar el
preu de la llum.

Pren la paraula el Sr. Ramon Costa i en referència a l’increment de 5,5 milions d’euros per
despeses de personal, pregunta quins seran els increments per al 2022 i 2023.

Pren la paraula el Sr. José Miguel Sanz i pregunta per les inversions al barri del Torrent d’en
Pere Parres. Diu que al barri li preocupa la neteja, el manteniment dels carrer, les voreres, els
arbres que es van talar, la seguretat....i diu que li hagués agradat que a la presentació es parlés
de percentatges concrets. Pregunta en referència a les inversions en habitatges i en concret als
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baixos d’una d’aquestes construccions que voldria que fos el  futur  Casal  de Barri  de Pere
Parres i sobre la possibilitat de fer alguna inversió al recinte ferial. Demana més informació
sobre el tema de transformació digital de l’Ajuntament i posa de manifest la falta de Wifi de
qualitat al centre cívic.

Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i dona resposta a la Sra. Carlota Menéndez i diu que és
evident que el pressupost conté uns ingressos i unes despeses i ha de quadrar, però pots
modificar el pressupost mentre segueixi quadrant i s’explica com s’està fent al Consell i es farà
el dia 30 al Ple Municipal. Explica que es pot arribar a un acord polític i veïnal que un casal cívic
s’ha d’ampliar i això no apareix en les inversions i es modifiquen i es contempla. Evidentment
es contempla no sumant-hi més diners si no deixant de fer coses.

Pren de nou la paraula la Sra. Carlota Menéndez i diu que s’afirma que el pressupost és viu i  el
pressupost es tancat i  que vol que la seva opinió de que el pressupost es tancat consti en
aquesta acta.

Pren de nou la paraula el Sr. Isaac Albert i diu que el pressupost és de 225 milions d’euros i ho
és a dia 1 de gener de 2023 i ho serà, a no ser que hi hagi una desviació de majors ingressos o
menors ingressos, a dia 31 de desembre de 2023. Explica que el que hi ha dins del pressupost
és absolutament viu. Es té la sensació de que el que no surti al pressupost no es fa, però això
no vol dir que tot i que a data d’avui no surti una acció determinada,no pugui aparèixer d’aquí
un mes. Afegeix que cada mes, al Ple Municipal, aportem modificacions pressupostaries que no
modifiquen l’import total del pressupost, modifiquen les decisions que es prenen.

Continua el Sr. Isaac Albert en resposta a la Sra. Carlota Menéndez i en referència a Eco-
Equip, diu que té raó, però que totes les empreses municipals o gairebé totes, aquest  2023
rebran menys aportació municipal.  Les empreses municipals són instruments de gestió. Un
pressupost municipal no pot generar dèficit però les empreses municipals si. Per tant, la decisió
que s’ha pres per donar oxigen al pressupost és que en algunes empreses l’aportació municipal
disminuirà i algunes empreses poden entrar en dèficit. No és un bon escenari però Eco-Equip
té tresoreria pròpia de 4 milions d’euros i entenem que amb aquesta tresoreria podrà donar els
serveis necessaris encara que no rebi el 100% de l’aportació municipal que ha rebut cada any.

En referència a la gestió de les àrees de l’Ajuntament, diu que efectivament l’estructura de les
àrees ha tingut un increment aquest mandat i ve del 2019. Quan parla d’aquest increment de
5,5 milions d’euros  diu que s’ha d’assumir i s’ha de quadrar el pressupost.

Responent  al  Sr.  Mikel  Berga,  diu  que  en  l’àmbit  dels  subministraments  és  cert  que  no
pressupostem el 100% del que hem pagat al 2022 i al darrer mes el cost de l’energia s’ha
resituat bastant. Afegeix que potser s’està pecant d’optimistes de cara al 2023 però s'havia de
donar marge per poder tancar el pressupost. Explica que si en lloc de pressupostar 4 milions
d’euros de subministrament, s'haguessin pressupostat 7 milions, que és que s’havia de haver
fet, que serien el 11 milions, tindríem menys marge per tancar i quadrar el pressupost. Prenem
aquesta decisió perquè entenem que dintre dels 225 milions d’euros a mesura que passi l’any
podrem prendre decisions. S’haurà de fer un seguiment mensual. Si al mesos de maig-juny es
mantenen el preus que hem tingut al 2022, voldrà dir  que tancarem l’any que ens faltaran
recursos i s’hauran de prendre decisions.

Responent al Sr. Ramon Costa, en referència a l’increment de personal en 5,5 milions d’euros,
diu que el govern de l’Estat ha arribat a una acord amb la part social de un increment de 1,5%
per l’any 2022 i un 2,5% d’augment per al 2023, un 2,5% pel 2024 i un 2,5% pel 2025. En el cas
de l’Ajuntament  de Terrassa,  cada  1% d’augment  de  sous  significa  1  milió  d’euros.  Dintre
d’aquest números també consta l’estabilització d’uns 500 treballadors de la plantilla que eren
interins. Afegeix el Sr. Albert que hi havia un projecte que venia del mandat anterior que es deia
«Fem Ajuntament» per legalitzar l’estructura salarial de l’Ajuntament i això també va suposar un
petit impacte pressupostari

Pren la paraula la Sra. Emília Andreu i explica, respecte al creixement al que feia referència a
l’augment de les partides dels serveis generals de les àrees, que es tracta d’una aportació que
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es fa al 2018 dintre dels projecte de reorganització municipal, atès que s’arriba a un acord entre
la part  sindical  i  l’Ajuntament fins que el  procès de reorganització es tanqués.  Aquests 2,5
milions d’euros es col·loquen a les partides de coordinació i  serveis generals  de les àrees
municipals. No hi ha un creixement de les coordinacions i direccions de les àrees, el que hi ha
és un augment de les partides. Afegeix la Sra. Emília Andreu que a l’any 2018 és el creixement
més gran que es produeix en aquestes partides perquè és quan es fa una consignació de 2,5
milions per poder fer un pagament a compte a tot el personal de l’organització fins que es
tanques el projecte «Fem Ajuntament».

Responent al Sr. José Miguel Sanz, el Sr. Isaac Albert diu que entén que cada barri i cada
districte vol veure el que es farà al territori i explica que a ell no li agrada fer-ho així i menys en
els  moments  actuals  perquè  territorialitzar  el  pressupost  és  relativament  senzill.  Hem
aconseguit que els serveis treballin amb grans partides i puguin planificar i prendre decisions.
Pressupostàriament, en l’àmbit de manteniment es fan grans contractes que nosaltres tenim la
obligació o que intentem garantir pressupostàriament i si no els podem garantir, han de refer
algun d’aquests grans contractes. Es tracta de grans paquets. No coneixem el detall.

Diu  el  Sr.  Albert  que en l’àmbit  de les grans inversions si  que hi  ha aquest  detall,  perquè
depenen molt de la seva àrea (Parc de la República, Casal de Roc Blanc, la cobertura de la
pista  de Can Jofresa) i  que són inversions plurianuals  i  s’han de garantir  no només en el
pressupost de l’any en curs sinó al pressupost de l’any vinent. En l’àmbit del manteniment i la
neteja, els serveis tenen les seves dinàmiques, les seves prioritats i els seus contractes i van
executant. Afegeix que han insistint en l’àmbit de la via pública, de la millora de l'accessibilitat,
millora de voreres i asfaltat per que aquest 2023 té un impacte important amb 11 milions que
impacten a tots els districtes. 

Posa de manifest que hi ha un tema pendent que és el manteniment de la ciutat. Tant en l’àmbit
dels edificis com els equipaments esportius, cívics i administratius com en l’àmbit de l’asfaltat i
de manteniment de la via pública. El proper mandat ha de ser el mandat del manteniment i ens
hem d’oblidar de les grans obres. En el tema de la neteja, diu que aquest punt es clau. Valora
que  aquest  govern  ha  fet  una  aposta  forta  en  aquest  sentit  i  això  es  pot  veure
pressupostàriament. Cal valorar com estava Eco-Equip al 2019 i com està ara al 2023, les
aportacions municipals creixen i es consoliden. Posa de manifest que una altra cosa és que
pressupostàriament,  aquest  2023  per  poder  quadrar  el  pressupost,  utilitzarem  una  part
important de la tresoreria d’Eco-Equip. Recorda que la taxa de residus cada any cobreix menys
el cost real del servei. En aquests moments estem per sota del 60%. Al 2025, per llei, ens
obligaran a la taxa cobreixi el 100% del servei i per tant entre el 2024 i el 2025 s’han de prendre
decisions en l’àmbit de la taxa de residus

Pren la paraula el Sr. Costa i diu que això suposa pujar-la al 40%. Respon el Sr. Isaac Albert i
diu que si, que es passaria de 13 milions d’euros a gairebé 22 milions d’euros. Afegeix que no
és un tema només de Terrassa, és un tema general de les grans ciutat. Terrassa en aquest
moment té la taxa de residus més baixa de la comarca del Vallès Occidental. Prenem aquesta
decisió amb Eco-Equip perquè sabem que al 2024 i al 2025 la taxa augmentarà i recuperarem
la part important d’aportació que no fem aquest any.

En l’àmbit de seguretat, el Sr. Albert explica que hem de créixer entre 60 i 65 agents nous i que
la sensació de seguretat no la dona només tenir més policia, passa per l’enllumenat, per la
neteja.

En referència a l’administració digital recorda que al mes de març de 2020 ens esclata una
pandèmia i en menys d’un mes teníem 1.300 treballadors municipals treballant des de casa,
connectats i prestant serveis. Posa de manifest que si que hi ha molt camí per córrer en la
transformació digital i de la prestació de serveis. Hem de córrer, però no ens podem passar per
que ens deixaríem una part important de població enrere. Potser seria interessant que des del
servei  de  tecnologia  s'expliquessin  els  projectes  que  estan  en  marxa.  Afegeix  que  el  Wifi
efectivament té carències i que en darrer any s’han obert espais Wifi a la ciutat que funcionen.
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Pren la paraula la Sra. Carlota Menéndez i diu que potser la gestió és viva però quan fas un
pressupost l’has de complir.

Respon el Sr. Isaac Albert i diu que hi ha moltes modificacions pressupostàries que no van ni al
Ple, que la mateixa àrea i el mateix servei les pot modificar.

Pren la paraula el Sr. David Garcia i explica que hi han uns diners de flexibilitat que no generen
ni expedient i que es diuen vinculacions jurídiques que permet vincular crèdits de partides del
mateix  àmbit  i  això  està  definit  a  les  bases  d’adjudicació.  El  Tinent  d’Alcalde  té  unes
competències, que potser no es donen en l’àmbit al que coneix la Sra. Menéndez, i ell mateix
pot fer unes modificacions al pressupost de les quals rendeix compte, evidentment, perquè són
expedients que queden establerts en el òrgans.

Davant del romanent de 4 milions d’euros en una empresa de serveis que en teoria no pot tenir
beneficis, es preguntà per què aquest romanent no el va fer servir abans Eco- Equip, és a dir,
per posar més camions i més personal o si vol dir que els 4 milions que s’han  retallat en aquest
període i que no s’han invertit es faran servir per fer front a aquesta rebaixa d’aportacions per a
l’any 2023.

El Sr.  Albert diu que la tresoreria d’Eco-Equip no s’ha generat al 2022. Explica que la gestió
pressupostaria d’Eco- Equip als darrers anys i amb unes regles fiscals que han anat canviant,
ara podem disposar del romanent i podem invertir, tenint en compte el tope pressupostari, en el
que vulguem i quan vulguem, però això durant molts anys ha estat limitat. Eco-Equip amb la
seva gestió diària i  anual ha pogut generar alguna tresoreria que s’ha anat acumulant i  és
aquesta tresoreria la que li dona aquesta capacitat de fer alguna inversió o li dona la capacitat
de tenir solvència. Els diners de tresoreria no es pressuposta. Afegeix que Funerària, que si
que obté beneficis dels seus recursos, fa una aportació anual a l’Ajuntament per quadrar el
pressupost.

Explica que al 2022 s’ha demanat a Funerària 2 milions d’euros per fer front a l’augment de la
despesa i el seu consell d’administració ha donat la seva aprovació i així s’ha fet.

El Sr. David Garcia explica que aquests recursos s’han generat durant uns anys en els que
Eco-Equip  no  podia  aplicar-los  perquè  hi  havia  unes  regles  fiscals  que  fins  hi  tot  podien
provocar que tanqués l’exercici amb beneficis i no podien invertir-los perquè estaven limitats.
Ara portem tres anys sense regles fiscals on si que hi ha hagut una major flexibilitat i Eco-
Equip hagués pogut aplicar-los. Aquest any s’ha fet aquest comput i s’ha vist que es podien
aplicar. Hi ha un altre component, que és que té aquest resultat i aquest capital social que li
permet incórrer en aquestes pèrdues. S’ha vist que aquests recursos podien estar disponibles
al final d’aquest exercici.

Pregunta la Sra. Menéndez si està disponible en un compte corrent. Respon el Sr. David Garcia
i diu que està en el compte corrent de l’empresa o en el compte corrent de l’Ajuntament amb
aportacions que li deu a la societat.

El Sr. Albert s'acomiada i dona les gràcies a les persones assistents.

La Presidència agraeix la presència al Sr. Isaac Albert i al tècnics municipals.

3. Informacions de presidència

Festa d’arribada de reis i visita del patge Xiu Xiu al Districte 5

28/12/2022 de 17,00h a 19,30h (si hi ha cua es podrà allargar)
El patge Xiu Xiu visita el Districte 5, enguany al Casal Cívic de Can Boada. Les entitats del
Casal  organitzen  l’acollida,  la  cadira,  llum,  so,  decoració.  A fora  del  Casal  es  farà  una
xocolatada i tallers. 
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05/01/2023 a les 16,30h es farà al Districte 5 la Festa d’arribada dels Reis. El dia 5 de gener els
Reis arribaran al Parc de les Nacions Unides. Per proximitat les AV del Bonaire i de Can Roca
són les encarregades d’organitzar les activitats relacionades però la idea és que tothom que
vulgui  participar  i  sumar-s’hi  ho  pugui  fer  posant-se  en  contacte  amb  la  coordinadora  del
districte.  Dimecres  dia  30  hi  ha  una  reunió  a  cultura  per  determinar  les  activitats  que  es
requereixen i posteriorment s’organitzarà la participació de tothom que vulgui.

Recordeu que podeu fer servir el canal de difusió del D5 per a totes les activitats de Nadal que
organitzeu des de les vostres entitats.

4. Precs i preguntes

Pren la paraula el Sr. José Miguel Sanz  i diu que els hi ha arribat una convocatòria per part del
regidor Noel Duque per al mes de gener per parlar de les festes majors de barri.

Per altra banda posa en valor el treball que s’ha fet per part de les entitats de cara als actes del
25N i es queixa de que a la publicitat que s’ha fet, sembla que sigui un acte de l’Ajuntament i
demana més seriositat  en aquest  tema i  una mica més de cura.  A la publicitat  que va fer
l’Ajuntament sobre aquest acte de 25N no apareixen per enlloc les activitats organitzades per
les entitats. Continua el Sr. Sanz i recorda les demandes que hi ha pendents. El gronxador per
a cadires de rodes, que es reposi el tobogan i que tornin a plantar els arbres que es van tallar.
Finalment comenta que per fi hi ha llums de Nadal al final de la Carretera de Rellinars, tocant a
l’Abat Marcet.

Respon la Sra. Reche i comenta en referència a la reunió convocada pel Sr. Noel Duque que
s’està fent una reorganització juntament amb Territori i amb Via Pública per acompanyar a les
entitats a l’hora de presentar la documentació i  fer-ho tot  més viable.  La reunió és per fer
traspàs a les entitats i posar el tema en comú.

Respon la Sra. Isabel Fernández en referència a la publicitat dels actes del 25N comenta que el
servei de Polítiques de Gènere ho ha gestionat des de la seva perspectiva i explica que ells no
saben que en aquest cas s’ha organitzat via subvenció L2 i si hi havia una comissió tècnica al
darrera. En el programa que han realitzat han posat les activitats que hi ha al voltant d’aquest
dia, però que no són el propi dia 25 i com que l’activitat organitzada per la comissió tècnica
forma part de la concentració del D5, no s’ha especificat. El dia 25, només han considerat les
concentracions  i  aquestes  no  estaven  explicades  al  detall,  que  és  on  hi  hauria  hagut
d’explicar-se l’activitat organitzada per les entitats del Districte. 

Es pren nota de la protesta i la traslladarem al servei corresponent, per tenir molt en compte
des d’on neixen aquestes activitats ja que aquí hi ha hagut una feina de la comissió tècnica
molt important i que cal posar en valor.

Pren la paraula el Sr. Berga s’excusa per no haver pogut implicar-se més en la comissió tècnica
de dinamització tot l’activament que voldrien, i felicita a tots els que hi han treballat. Explica que
han estat en un període de transició a la junta i que sembla que s’ha implicat més gent i que po-
dran fer un nou traspàs per consolidar una nova junta i recuperar la normalitat. I s’actualitzarà la
junta de la Sosi.

5. Consultes de la ciutadania

No hi ha consultes de la ciutadania
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La senyora Patrícia Reche s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres per la seva
assistència. La presidenta aixeca la sessió, la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Isabel Fernández Lázaro Patrícia Reche Martínez
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